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Pályázás 

Harmadéves enteriőrös hallgatóként nagyon izgalmasnak és hasznosnak találtam a 

külföldön elvégzett szakmai gyakorlat lehetőségét. Miután két csoporttársammal 

együtt tájékozódtunk az Erasmus+ máltai szakmai gyakorlatról, nem találtunk 

semmiféle negatívumot és fejest ugrottunk a jelentkezés és az ezzel járó ügyintézés 

tengerébe. Szerencsére mindhármunk pályázatát elfogadták és egy másfél hét alatt 

ledarált vizsgaidőszak után azon kaptuk magunkat, hogy éppen egy máltai sziklákról 

ugrunk fejest a Földközi tengerbe. 

Költségek 

Egy máltai közvetítő cég, az Easy Job kötött össze a munkahelyemmel, valamint ők 

biztosítottak reptéri transzfert és szállást a számunkra. A velük való együttműködés 

nagyon gyors és rugalmas volt, bármilyen kéréssel fordulhattunk hozzájuk és a 

felmerülő problémákat mind az utazással, mind a szobaelosztással, mind a lakás 

karbantartásával kapcsolatban azonnal megoldották. A szállás ára átlagosnak, vagy 

kicsit az átlagos alattinak mondható, szerintem érdemes élni ezzel a lehetőséggel. Az 

Erasmus ösztöndíj nagy része a szállást fedezte, az utazás költségeit valamint az 

ottani életet magunknak kellett megoldani. Az árak a nyugateurópai árak és a 

magyarországi árak között mozognak mind az éttermekben, mind az élelmiszer 

boltokban.  

A máltai élet 

A Budapest méretű ország nem véletlenül nagyon népszerű úticél a turisták számára. 

Gyönyörű tájakat és természeti jelenségeket láthatunk, akármerre indulunk. Két 

hónap éppen elegendő idő volt arra, hogy minden érdekes látványossághoz, például 

gyönyörű tengerpartokhoz, lagúnákhoz, a sziget közepén található Mdinai várhoz és 

a sziget mellett található festői szépségű Gozo szigetéhez is elkiránduljunk. A 

napsütés, a sárga máltai kőből épült házak, a történelmi szépségű főváros, Valetta 
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mind-mind elvarázsolhat bárkit, aki kicsit is nyitott a mediterrán tájakra, országokra. 

Összességében elmondható, hogy Málta profi a helykihasználásban, a városok nem 

különülnek el egymástól, minden kihasználható terület maximálisan be van építve és 

sorakoznak egymás hegyén-hátán a hotelek, éttermek és társasházak. Az utak 

szűkösek, a közlekedés a maga előzékenységével együtt is kaotikusnak mondható.  

Az emberek is nagyon kedvesek, segítőkészek, mindenki érti és beszéli az angolt, 

maguk között használják csak az arab és olasz elemekben bővelkedő érdekes 

hangzású máltai nyelvet. A vallási ünnepeket búcsúkkal, hatalmas mennyiségű 

díszítésekkel és nemritkán nappali tüzijátékokkal ünneplik. Úgyhogy aki főként 

csendre és nyugalomra vágyna, kicsit nehezebben tud találni magának ideális 

helyeket. 

A szakmai gyakorlat 

Ahogy már említettem, ha építhető területekben nem is, de megrendelésekben 

bővelkedik az éppen dübörgő építőipar. Ez azt is jelenti, hogy a lakberendezéssel, 

belsőépítészettel és designnal foglalkozó vállalatok munkájára hatalmas igény van.    

A lakberendezés Máltán elterjedt, keresett és jól fizetett szakma. 

Én Carlo Schembri, - szakmájában elismert lakberendező - stúdiójához kerültem és 

részt vehettem egy tipikusan ’máltai’, megrendelésekben bővelkedő, laza és fiatalos 

kisvállalkozás mindennapjaiban. A cég telephelye Lija-ban van, egy modern irodaház 

első emeletén. Az inspiráló környezetben a szaktársammal az open-office 

helyiségében kaptunk helyet 6 ott dolgozó designerrel együtt. Carlo, a cég 

vezetőjeként egész nap rohangál, meetingeket szervez, tárgyal és közben 

folyamatosan kapcsolatban marad mindenkivel, adja és ellenőrzi a feladatokat, míg az 

ott dolgozók főként a számítógépüknél terveznek, meetingeket bonyolítanak le vagy 

helyszínszemlére mennek. Az évek óta folyamatosan cserélődő, és bővülő csapatot 

jelenleg 6 állandó designer, egy részmunkaidős építész egy látványtervező és két 

közgazdász alkotja. Általában a designerek munkáját segítik és egészítik ki a 

hosszabb-rövidebb időre érkező külföldi gyakornokok, valamint van, hogy Carlo saját 

projektekkel is ellátja őket. A csoporttársammal első naptól kezdve nagyon jó 

légkörben dolgozhattunk. Az egész csapattal és Carloval is a kezdetektől fogva 

könnyen megértettük egymást. Mindennap sok feladatunk volt, néha összetettebb, 

bonyolultabb feladatokat is kaptunk, de persze volt nagyon sok kis részfeladat, 

rajzolás, kutatás, táblázat kitöltés, gyors besegítés is. Carlo sajátos időmenedzselési 

módszereinek és a mediterrán mentalitásnak megfelelően, soha sem tudtuk mikor 
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mennyi időnk van egy adott dolog elkészítésére, és voltak hosszú, stresszes, nagyon 

pörgős napjaink is. 

A szakmai angolom javulása mellett az Adobe programok használatában fejlődtem a 

legtöbbet. Ezen kívül megismerkedtem egy 3D látványtervező program, a SketchUp 

használatával és összességében is nagyon jó tapasztalat volt valós megrendelések 

valós problémáira megoldást találni, és a tervezési folyamat legtöbb részébe 

belekóstolni. Végezetül elmondhatom, hogy sokat köszönhetek Carlonak, és egész 

csapatának és hogy szakmai szempontból megérte Málta szigetén tölteni az első 

gyakorlatom hónapjait. 

 


